
1 

Protokół Nr 15/2019 

z obrad XV sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 20 grudnia 2019 r. 

 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 16.00. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XV  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek;  

Pana Karola Hatalaka – Radnego Warmińsko-Mazurskich Izb Rolniczych Powiatu 

Ketrzyńskiego, 

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Grażynę Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

Panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 14 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Marek Wawer 

kolejny z listy radnych.  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie, a przedstawia się on 

następująco: 

1.   Otwarcie XV sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.  Podjęcie uchwał w sprawach:    

   6.1.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019r. 

   6.2.  Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020- 

          2024. 

   6.3.  Uchwalenie budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

9.  Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad, a w związku z ich brakiem 

zamknął punkt 2 i przeszedł do realizacji punktu 3 porządku obrad. 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokół z XIV 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 27 listopada 2019 r. był do wglądu w biurze Rady 

Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad (załącznik nr 5 

do protokołu). Przewodniczący stwierdził, iż zapoznał się z protokołem, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji Rady Gminy po czym zapytał radnych czy mają uwagi lub 

wnioski. Wobec braku zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z XIV sesji Rady 

Gminy Srokowo z dnia 27 listopada 2019 r., podczas którego na sali obrad obecnych 

było 14 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XIV sesji większością głosów                      

i bez uwag  –  11 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 3 gł. „wstrzymujących się”. 

(Radni nieobecni na poprzednim posiedzeniu sesji)   

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do  punktu 4  porządku obrad. 
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Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym czyli 

od 27 listopada 2019 r. do 19 grudnia 2019 r. wydał 11 zarządzeń: 

1.Zarządzenie nr 83/2019 z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie upoważnienia 

pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie do podejmowania 

działań wobec dłużników alimentacyjnych i prowadzenia postepowania w tych 

sprawach, do prowadzenia postępowania w sprawie świadczeń rodzinnych, do 

prowadzenia postępowań w sprawach jednorazowego świadczenia stosownie do 

art.10 ustawy a dnia 4 listopada 2016 r. o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin „Za 

życiem”, art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 4 kwietnia 2014 r. o ustaleniu i wypłacie 

zasiłków dla opiekunów (Dz. U. z 2019 r., poz. 1818).  

2. Zarządzenie nr 84/2019 z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie powołania komisji 

przetargowej i nadania jej regulaminu pracy na „Remont odcinka drogi                             

w miejscowości Siniec-Siniec Cegielnia (dz. nr 309/2,308, 387,83/9, 83/16 obręb 

Siniec) – długości ok. 1000 m.b. 

3. Zarządzenie nr 85/2019 z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie zmiany zarządzenia 

w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

oraz specjalności i formy kształcenia , na które dofinansowanie będzie przyznawane 

w 2019 r. 

4. Zarządzenie nr 86/2019 z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia ceny za 

sprzątanie oraz wywóz nieczystości. 

5. Zarządzenie nr 87/2019 z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia stawki 

bazowej czynszu z tytułu najmu lokali mieszkaniowych. 

6. Zarządzenie nr 88/2019 z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia stawek za 

usługi transportowe. 

7. Zarządzenie nr 89/2019 z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia stawek za 

1 km wynajmu samochodów będących własnością Gminy Srokowo w zasobach 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, a służące dowożeniu dzieci. 

8. Zarządzenie nr 90/2019 z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia stawek 

czynszu najmu za 1 m2 powierzchni lokali użytkowych oraz stawek czynszu 

dzierżawnego za grunty komunalne przeznaczone do oddania w dzierżawę na terenie 



4 

Gminy Srokowo. 

9. Zarządzenie nr 91/2019 z dnia 30 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia normy 

zużycia paliwa dla samochodów stanowiących własność Urzędu Gminy Srokowo. 

10. Zarządzenie nr 92/2019 z dnia 6 grudnia 2019 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących projektu Gminnego programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Srokowo na rok 2020. 

11. Zarządzenie nr 93/2019 z dnia 6 grudnia 2019 r. w sprawie kontroli realizacji 

zadań obronnych na terenie Gminy Srokowo. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski zapytał czy radni mają pytania do wydanych 

zarządzeń? 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy czynsze od nieruchomości wzrosły o 10% 

tak jak pozostałe opłaty? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że musi to sprawdzić. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy zarządzenia dotyczące wysokości stawek 

czynszowych są umieszczone na naszej stronie BIP? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że wydał polecenie 

umieszczenia zarządzeń na BIP. Jeśli chodzi o umowy to są one już przygotowane dla 

naszych mieszkańców i spora ich część została przekazana.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, ze jeśli zarządzenia są opublikowane to 

można sprawdzić na jaką wysokość opiewają stawki czynszowe. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że stawki są zgodne z założeniami 

do budżetu gminy na 2020 rok.   

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w założeniach do budżetu ujęto 10% 

podwyżki. Radna zapytała czy rzeczywiście wszystkie opłaty wzrosły o 10%? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że stawki są zgodne                          

z założeniami. 

Ponadto w okresie międzysesyjnym  prowadzone były następujące 

działania: 

1. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu informacyjnym w sprawie programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich, które dotyczyło programowania obejmującego gospodarki 

wodno-ściekowej. 

2. Pan Wójt przygotował porządek zgromadzenia w Związku Gmin „Barcja” w sprawie 
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budżetu na 2020 rok. 

3. Miały miejsce rozmowy w Starostwie Powiatowym w sprawie punktu do 

opracowania dokumentów niejawnych dla wszystkich gmin celem umiejscowienia go 

w jednym miejscu i z odpowiednim sprzętem. Zorganizowanie sprzętu tylko w naszej 

gminie generuje wydatek rzędu ok. 20-30 tys. zł, a można byłoby to rozwiązać w 

inny sposób i dlatego też takie rozmowy są prowadzone. 

4. Pan Wójt spotkał się z sołtysami w sprawie omówienia spraw bieżących. 

5. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu z Wójtami, Burmistrzami, Prezydentami Miast 

oraz parlamentarzystami z Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

6. Wspólnie z pracownikiem ds. ochrony cywilnej  uczestniczono w szkoleniu 

zorganizowanym przez Wojska Ochrony Terytorialnej. Celem szkolenia było 

wskazanie zakresu i obszaru wsparcia gmin przez WOT w realizacji zadań związanych 

z zarządzaniem kryzysowym. 

7. Pan Wójt uczestniczył w konferencji dotyczącej przemocy, a zorganizowanej przez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Srokowie. 

8. Pan Wójt wziął udział w otwarciu wernisażu naszej mieszkanki Pani Ludwiki Gzyl, 

który odbył się w Loży w Kętrzynie.  

9. Podpisano akt notarialny o ustalenie służebności przesyłu dla ENERGII, który 

dotyczył przejścia przez drogi wewnętrzne w Łęknicy. 

10. Pan Wójt uczestniczył w Kiermaszu Świątecznym  zorganizowanym przez Gminny 

Ośrodek Kultury w Srokowie. 

11. Miało miejsce spotkanie z wykonawca robót na drodze w kierunku Pieczarek.  

12. Wspólnie z Panem Przewodniczącym Rady Gminy Srokowo uczestniczono w 

Zgromadzeniu Związku Gmin „Barcja”, które dotyczyło ustalenia budżetu na przyszły 

rok. 

13. Rozstrzygnięto przetarg na wykonanie drogi Siniec-Siniec Cegielnia. Po jego 

rozstrzygnięciu Pan Wójt przygotował dokumenty do aneksu w sprawie 

dofinansowania wykonania drogi przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego. 

14. Wspólnie z Panem Przewodniczącym i Panią Sołtys Sołectwa Srokowo wzięto 

udział  w spotkaniu opłatkowym OSP w Srokowie. 

15.  Pan Wójt uczestniczył w podpisaniu przez Starostę umowy z Wojewodą na 

dofinansowanie połączeń komunikacyjnych w kwocie 30 tys. zł na przyszły rok w celu 

utrzymania linii Kętrzyn-Wikrowo-Jegławki-Srokowo i z powrotem. 

16.Miało miejsce Zgromadzenie Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich. 
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17. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu opłatkowym u Pana Marszałka Województwa 

Warmińsko-mazurskiego. 

18. Wspólnie z Panią Skarbnik podpisano umowę z wykonawcą drogi Siniec-Siniec 

Cegielnia. 

19. Miało miejsce spotkanie z brokerem w sprawie ubezpieczenia mienia naszej 

gminy. Część kwestii została już uzgodniona co do spraw związanych ze środkami 

transportu. 

20. Pan Wójt przygotował i złożył wniosek do Programu Ochrony Obszarów Wiejskich 

na dwa wodociągi, a mianowicie w Sińcu Dolnym oraz na przebudowę wodociągu w 

Srokowie. 

21. Pan Wójt złożył rozliczenie z uzyskania (wszystkich) wskaźników projektu                   

„E-usługi”. 

22. W dniu dzisiejszym Pan Wójt złożył wniosek do Wojewody o wypłatę zaliczki na 

drogę Siniec-Siniec Cegielnia. 

23. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu z uczniami Szkoły Podstawowej w Srokowie w 

ramach zajęć z WOS, podczas którego przedstawiono informacje dotyczące 

funkcjonowania samorządu terytorialnego. 

24. Na bieżąco realizowano wszystkie sprawy związane z obsługą klientów naszej 

gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy radni mają jakieś 

pytania do złożonej informacji, a w związku z ich brakiem zamknął pkt 4 i przystąpił 

do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań, a w związku z ich brakiem zamknął punkt 5 po czym przeszedł 

do realizacji punktu 6 porządku obrad.  

Ad. pkt 6.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

6.1.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik Gminy 

Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w budżecie są 

spowodowane decyzją  z dnia 9 grudnia  2019r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego 

Nr 523/2019 zwiększającą  środki na dotacje na zadania zlecone  gminie - wypłaty 
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świadczeń rodzinnych o kwotę 19 299 oraz decyzja Nr 512/2019 z dnia 4 grudnia br.  

zwiększająca środki na wypłaty  świadczeń rodzinnych  o kwotę 150 291 zł oraz 

decyzją nr FK 491/2019 dnia 28 listopada b.r. Wojewoda Warmińsko -  Mazurski 

zwiększył dotację na zadania własne  t. j. na  dofinansowanie wypłat składek  na 

ubezpieczenia zdrowotne o kwotę 1658zł i zmniejszenie o kwotę 3000 zł  środków na 

wypłaty zasiłków stałych.  

Zmiany dotyczą również przyjęcia po stronie wydatków w jednostce  organizacyjnej  

t. j. w  GOPS - zwiększeń i zmniejszeń środków w wyniku decyzji Wojewody. 

Zmiany w wydatkach bieżących dotyczą przeniesień pomiędzy paragrafami                    

w rozdziale  60016 - wprowadzenie zmian w zadaniach funduszy sołeckich Bajory                  

i Jegławki,  zwiększenie w rozdz. 900 zwiększenie o kwotę 7200 zł na wykonanie 

przyłącza elektrycznego do oczyszczalni przydomowej w Brzeźnicy. 

Przeznacza się kwotę 10000 zł na zakup  materiałów do montażu oświetlenia 

świątecznego i wymiany lamp, 5000 zł na opłacenie  oświetlenia ulicznego  oraz 

usługi o 2500 zł  Przeznacza się  kwotę 9648 zł  na wywóz śmieci  ulicznych. 

Zmniejsza się o kwotę 35 tys. zł środki przeznaczone na GOK (niepełne zatrudnienie) 

Na wynagrodzenia pracowników interwencyjnych i publicznych przeznacza się kwotę 

22 147,88 zł  (brak zwrotu z Urzędu Pracy za  listopad).  

Pozostałe przeniesienia dotyczą dostosowania budżetu do potrzeb do końca roku. 

Zmniejszenie o kwotę 35 000zł na dotacji na GOK. Zwiększamy o kwotę 5250 zł na 

zakup wyposażenia sali sesyjnej  z jednoczesnym zmniejszeniem o kwotę 1515 zł na 

zakup usług . W administracji zmniejszamy o kwotę 7089,37 zł środki na wypłaty ZFN 

oraz na zakup usług  o kwotę 24191,93 zł  zwiększając środki na wpłaty na PFRON, 

na energię  zmniejszamy  środki na dowożeniu do wykonania.  

W Szkole Podstawowej  zmiany planów pomiędzy rozdziałami i działami dotyczące 

zmniejszenia na wydatkach bieżących w celu realizacji zadań bieżących realizowanych 

przez jednostkę dostosowując do potrzeb  do końca roku.  

GOPS - zmiany dotyczą przeniesień pomiędzy rozdziałami i paragrafami w zadaniach 

bieżących realizowanych przez jednostkę dostosowując do potrzeb do końca roku  

oraz w projekcje „Aktywizacja  społeczno-zawodowa w Gminie Srokowo”. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radny Marek Stachurski zapytał dlaczego płacimy 7200 zł na wykonanie przyłącza 

elektrycznego do oczyszczalni ścieków? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w Brzeźnicy wszystkie 

budynki zostały podłączone do oczyszczalni, którą można było wykonać na zgłoszenie 

i dzięki temu wykonać jedną dużą oczyszczalnię zbiorową. W tym celu trzeba było 

wykonać wspólne przyłącze elektryczne za kwotę 7200 zł, z którego skorzysta 6 lub 7 

rodzin. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja 
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Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XV/92/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia      

20 grudnia 2019 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XV/92/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 20 grudnia 2019 r.                            

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Maciej Kuriata 

 9.  Józef Łastówka 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6.1, a następnie przystąpił do realizacji pkt 6.2 

porządku obrad.  

 

 

6.2.  Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2020-2024. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym po czym poprosił Panią Skarbnik Gminy o krótkie 

wprowadzenie do projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zgodnie z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej  w Olsztynie należało usunąć z przedsięwzięć zadanie o nazwie 

„Program budowy oczyszczalni przydomowych w Gminie Srokowo” pomimo, że 

wcześniej corocznie przez trzy lata pojawiał się w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Stwierdzono, że należy usunąć ten zapis z wykazu przedsięwzięć ponieważ jest to 
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dotacja celowa z budżetu na finansowanie  kosztów realizacji inwestycji i zakup 

inwestycyjny jednostki. Zgodnie z zaleceniem RIO zapis ten został usunięty. Ponadto 

w załączniku nr 2 w wykazie przedsięwzięć ujęto zadanie „Zakup sprzętu 

komputerowego i biurowego” określając limit wydatków w 2020 roku na kwotę 

10 000 zł, a w załączniku nr 3 wskazano 15 000 zł – co również poprawiono.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o przedstawienie zadań, 

które będą realizowane w latach 2020-2024. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że na inwestycje które będą 

realizowane jako inwestycje wieloletnie, rozpoczęte w bieżącym roku lub 

wcześniejszych latach, ale z terminem zakończenia w latach następnych, ujętych                

w Wieloletniej Prognozie Finansowej  przeznacza się kwotę   35 000 zł. W WPF 

zaplanowane są  środki na przebudowę oświetlenia ulicznego -25 000 zł, zakup 

sprzętu komputerowego do Urzędu -15 000 zł. W zadaniu Likwidacja wysypiska 

śmieci  rozpoczętego w 2015 r. planuje się kwoty zgodnie z harmonogramem 

zawartym w umowie na likwidację wysypiska zakończenie  zadania nastąpi  właśnie 

w tym roku. W przyszłym roku do WPF zostanie wprowadzone zadanie dotyczące 

przebudowy i modernizacji drogi w miejscowości Siniec – Siniec Cegielnia,                         

a pozostałe zadania będą wykonywane w systemie rocznym i dlatego też nie będą 

widniały w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Pana Wójta Gminy                   

o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odczytał opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która brzmiała następująco:  

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia         

11 grudnia 2019 roku w sprawie opinii o przedłożeniu przez Wójta Gminy Srokowo 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na 

lata 2020-2024. Skład Orzekający RIO w Olsztynie działając na podstawie 

stosownych przepisów postanawia pozytywnie zaopiniować projekt uchwały                        

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2020-2024. 

Uzasadnienie: W dniu 18 listopada 2019 roku do RIO w Olsztynie wpłynęło 

Zarządzenie Nr 76/2019 Wójta Gminy Srokowo z dnia 15 listopada 2019 roku                        

w sprawie przyjęcia projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na 

lata 2020-2024. W dniu 18 listopada 2018 roku drogą elektroniczną przekazano 

przedmiotowy projekt uchwały Rady Gminy Srokowo w sprawie uchwalenia 

wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024. Przedmiotowy 

projekt przedłożono również Radzie Gminy celem podjęcia uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024.  

Skład Orzekający dokonał oceny projektu uchwały pod względem zgodności                       
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z prawem ze szczególnym uwzględnieniem zapewnienia przestrzegania przepisów 

ustawy o finansach publicznych dotyczących uchwalania i wykonywania budżetów                 

w latach następnych, na które zaciągnięto i planuje się zaciągać zobowiązania.  

Skład Orzekający stwierdza co następuje: Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Srokowo na lata 2020-2024 przewiduje w roku 2020: dochody ogółem                      

w wysokości 19 022 512,66 zł; wydatki ogółem w wysokości 20 759 840,08 zł; 

deficyt 1 737 327,42 zł. Prognozowana kwota długu na koniec 2020 roku wynosi                   

2 150 000,00 zł. Z projektu WPF dla Gminy Srokowo na lata 2020-2024 wynika,                    

że relacja określona w art. 243 ustawy o finansach publicznych, obliczona w oparciu 

o plan 3 kwartałów roku poprzedzającego rok budżetowy, w roku 2020 i latach 

następnych zostanie zachowana. Natomiast wskaźnik  spłaty zobowiązań  określony  

w art. 243 ustawy o finansach publicznych, obliczony w oparciu o wykonanie roku 

poprzedzającego rok budżetowy, dla roku 2020nie jest spełniony.  

Ponadto Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej zauważa,  iż: 

1.W załączniku Nr 1 dot. Wieloletniej Prognozy Finansowej w latach 2020-2024 nie 

wykazano przeznaczenia kwoty prognozowanej nadwyżki budżetowej na spłatę 

kredytów, pożyczek i wykup papierów wartościowych. Zgodnie z art. 226 ust. 1 pkt 4 

ustawy o finansach publicznych, Wieloletnia Prognoza Finansowa powinna być 

realistyczna i określać dla każdego roku objętego prognozą przeznaczenie nadwyżki 

albo sposobu sfinansowania deficytu. 

2.W załączniku Nr 2 dot. Wykazu przedsięwzięć w poz. 1.3.2.7 ujęto zadanie „Zakupy 

sprzętu komputerowego i biurowego” określając limit wydatków w 2020 roku na 

kwotę 10 000,00 zł, podczas gdy w załączniku Nr 3 do projektu uchwały budżetowej 

zapisano kwotę 15 000,00 zł przeznaczonych na realizację danego zadania. 

3.W załączniku Nr 2 dot. Wykazu przedsięwzięć w poz. 1.3.2.8 ujęto zadanie 

„Program budowy oczyszczalni przydomowych w Gminie Srokowo” na realizację 

którego przeznaczono kwotę 120 000,00 zł, która jak wynika z załącznika Nr 3 do 

projektu uchwały budżetowej jest dotacją celową z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek nie 

zaliczanych do sektora finansów publicznych. W związku z tym przedmiotowe zadanie 

nie powinno figurować w załączniku Nr 2 dot. Wykazu przedsięwzięć.  Biorąc 

powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowi jak na wstępie.  

Podpisano: Przewodnicząca Składu Orzekającego Małgorzata Mazur-Wysocka. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku                          

z jej brakiem zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Srokowo Jarosława Stanickiego o odczytanie projektu uchwały Nr XV/93/2019 Rady 

Gminy Srokowo z dnia 20 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024, a następnie poddał go pod 

głosowanie.   
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Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XV/93/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 20 grudnia 2019 r.                            

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo 

na lata 2020-2024. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Maciej Kuriata 

 9.  Józef Łastówka 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6.2, a następnie przed przystąpieniem do realizacji 

pkt 6.3 porządku obrad o godzinie 14.35 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 14.57. 

 

O godzinie 14.45 na posiedzenie sesji przybyła radna Renata Mendala – stan 15 radnych. 

6.3.  Uchwalenie budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym, a temat był szeroko analizowany podczas 

posiedzenia komisji Rady Gminy. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że dochody budżetu gminy 

opiewają na wysokość 19 022 512,66 zł z tego: dochody bieżące w wysokości -                  

17 518 143,82 zł, dochody majątkowe w wysokości – 1 504 368,84 zł. 

Deficyt budżetu wynosi 1 737 327,42 zł i zostanie pokryty pożyczkami                                  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                 

1 000 000 zł, Banku Gospodarstwa Krajowego – 300 000 zł na wyprzedzające 

finansowanie , oraz nadwyżką budżetową w wysokości - 437 327,42 zł. 

Priorytetowe zadania inwestycyjne Gminy w 2020 r. to przebudowa dróg gminnych 

oraz zadania wodociągowe oraz realizacja projektów  rekreacyjnych. Ze  środków 
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własnych wykonane zostanie  opracowanie 2 dokumentacji na drogi gminne tj.   na 

przebudowę dróg w Silcu i Siniec –Katy. Ze względu na to,   że projekty w ramach  

Programu Polska Rosja na drogi oraz wodociągi nie przeszły w konkursie chcemy 

zrealizować zadania wodociągowe w ramach pożyczek z WFOŚIGW lub w konkursie     

z PROW (jeżeli ogłoszony zostanie konkurs – dofinansowanie 63,63%) chodzi                     

o przebudowę wodociągu w Srokowie i budowa w Sińcu – kolonia.  Kolejne priorytety 

to dofinansowanie do budowy oczyszczalni przydomowych realizacja ze  środków  

własnych a także  termomodernizacja obiektów gminnych tj. wymiana okien i remont 

dachu (opracowanie dokumentacji) oraz termomodernizacja budynku Szkoły  

Podstawowej w Srokowie. Dokumentację na dodatkowe ujęcie wody                                   

w Skandławkach.  Na zadania z zakresu przebudowy wodociągu w Srokowie, budowę 

wodociągu na kolonię w Sińcu również  będziemy składali wnioski   w momencie 

ogłoszenia konkursu przez Urząd Marszałkowski z oszczędności z poprzednich 

konkursów. W budżecie zabezpieczamy jednak sytuację zaciągnięcia pożyczki                       

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej co oznacza  

alternatywę i  determinację do realizacji tego zadnia. 

W stosunku do projektu uchwały budżetowej wprowadzono zmiany, a mianowicie: 

pomoc dla Powiatu Kętrzyńskiego w wysokości 25 tys. zł dotyczące przewozów 

transportu lokalnego oraz na analizę planu zagospodarowania przestrzennego                        

w wysokości 20 tys. zł. Ogólnie budżet gminy nie zmienił się poza wysokością kwot 

rezerwy celowej na 45 tys. zł, rezerwa na zarządzanie kryzysowe została na poziomie 

52 tys. zł.  Wójt powiedział, że po nowym roku (w styczniu) będzie proponował 

zmiany dotyczące środków w GOPS, ale najpierw muszą być one jeszcze 

przeanalizowane. Pan Wójt utwierdził w przekonaniu Pana Przewodniczącego Rady 

Gminy, że w przyszłym roku będzie realizowany program dofinansowania budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków kwotą 120 tys. zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że wszystkie komisje 

wydały pozytywną opinię na temat projektu budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok po 

czym poprosił Przewodniczących poszczególnych komisji o przedstawienie opinii na 

temat budżetu gminy Srokowo na przyszły rok. 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Cezary Boroch odczytał opinię 

komisji, która brzmiała następująco: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych po dokonaniu analizy projektu budżetu gminy 

na rok 2020 przedłożonego przez Wójta Gminy Srokowo w dniu 15 listopada 2019 

roku w formie zarządzenie nr 76/2019 w sprawie przyjęcia projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024 oraz zarządzenia nr 77/2019 

w sprawie przyjęcia projektu budżetu Gminy Srokowo na rok 2020, stwierdza 

Pozytywne zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok. Komisja 

pozytywnie opiniując projekt budżetu na 2020 rok wnosi zastrzeżenie dotyczące 

wydatkowanej kwoty na przedsięwzięcie realizowane wspólnie z Powiatem 

Kętrzyńskim, które dotyczy remontu drogi w kierunku Srokowski Dwór – Bajory 
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(kolejny etap). Komisja stwierdziła, że kwota 150 tys. zł może być niewystarczającą 

na wykonanie tego zadania, gdyż podczas wykonywanych wcześniejszych etapów 

prac, wydatkowano zdecydowanie wyższe kwoty sięgające wysokości 200 tys. zł.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Marek Stachurski odczytał opinię 

komisji, która brzmiała następująco: 

Komisja Rolnictwa i Infrastruktury w składzie: Przewodniczący  Marek Stachurski, 

Członek Henryk Flis, Członek Wojciech Prawecki i Członek Maciej Kuriata - 

stwierdziła, że Wójt Gminy Srokowo w dniu 15 listopada 2019 roku wydał 

zarządzenie NR 76/2019 w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Srokowo na lata 2020-2024 oraz zarządzenie NR 77/2019 w sprawie przyjęcia 

projektu budżetu na rok 2020. Po przeprowadzonej analizie, komisja stwierdza,                  

że projekt budżetu zakłada wydatki na zadania inwestycyjne w kwocie 

3 381 685,05zł co jest w pełni uzasadnione ponieważ chodzi o priorytetowe zadania 

tj. przebudowa wodociągu w Srokowie oraz budowa nowego wodociągu w Sińcu 

kolonia. Ponadto planowana jest termomodernizacja obiektów gminnych a także 

opracowanie dwóch dokumentacji na drogi gminne. Komisja zwraca uwagę, że na 

kompleks nad j. Rydzówką w 2020r zostanie przeznaczona całkowita kwota                       

w wysokości 655 152.56 zł. Po otrzymaniu dofinansowania kwota będzie opiewać na 

sumę 355 152,56 zł. Zdaniem komisji jest to zbyt wysoka kwota i należałoby 

rozważyć słuszność inwestycji planowanych na kompleksie rekreacyjno-sportowym 

zwłaszcza, że po wykonaniu inwestycji nadal nie będzie tam kąpieliska. Komisja 

Rolnictwa i Infrastruktury nie formułuje zastrzeżeń formalnych do projektu budżetu,  

zwłaszcza, że projekt otrzymał od RIO pozytywną opinię w tym zakresie natomiast 

zwraca uwagę na to, że ZGKiM w 2020r. nie zostanie doposażony o sprzęt którym w 

pełni zadbałby o wygląd i estetykę poboczy i rowów tj. kosiarka bijakowa.   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Wawer odczytał opinię komisji, która 

brzmiała następująco: 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Srokowo po dokonaniu analizy projektu budżetu 

gminy na rok 2020 przedłożonego przez Wójta Gminy Srokowo, postanawia 

pozytywnie zaopiniować powyższy projekt.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Mendala odczytała opinię 

komisji, która brzmiała następująco: 

Komisja  Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z  przedłożonym projektem 

budżetu na 2020 rok  i przeanalizowaniu go, postanawia wydać opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Srokowo 

Agnieszka Gajowniczek odczytała opinię komisji, która brzmiała następująco: 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego po dyskusji na posiedzeniu  odbytym                

w dniu 02 grudnia 2019 r. oraz po przeanalizowaniu opinii  Komisji Rolnictwa                      

i Infrastruktury, Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, Komisji Skarg Wniosków                       
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i Petycji  oraz Komisji Rewizyjnej, postanowiła wydać pozytywną opinię projektowi 

budżetu gminy na 2020 r. oraz projektowi Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2020 – 2024. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego stwierdziła, że Wójt Gminy Srokowo 

przeprowadził procedury związane z przyjęciem projektu budżetu na 2020 r. zgodnie 

z terminami wynikającymi z ustawy o finansach publicznych.  

Inicjatywa dotycząca prac związanych z projektem budżetu należy do Wójta Gminy 

Srokowo. Projekt budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z wymaganymi 

załącznikami Wójt Gminy Srokowo przedłożył Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która 

do dnia 04.12.2019 r. nie wydała opinii o w/w dokumentach. Projekt budżetu był 

przedmiotem analizy na posiedzeniach poszczególnych  komisji stałych Rady Gminy. 

Komisje Rady, po przeprowadzeniu dyskusji i wysłuchaniu wyjaśnień Wójta i Skarbnik 

Gminy, zaopiniowały projekt budżetu i WPF pozytywnie.  Komisja Edukacji i Spraw 

Społecznych oraz Komisja Rolnictwa i Infrastruktury  zawarły w swoich opiniach 

uwagi. Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego stwierdza, że przedłożony projekt 

budżetu na 2020 r. wraz z wieloletnia prognozą finansową na lata 2020 – 2024 został 

opracowany poprawnie pod względem formalnym i merytorycznym. 

W projekcie budżetu zaplanowano ponownie działania mające na celu ograniczanie 

kosztów energii, które to działania nie zostały wykonane w 2019 r. - tj. opracowanie 

koncepcji modernizacji oświetlenia ulicznego, ekspertyzy i opracowania dot. 

termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej. Komisja uważa, że w kontekście 

nieuchronnego wzrostu cen energii wszelkie działania mające na celu ograniczenie 

skutków tych wzrostów stają się priorytetowe.  

Komisja zauważa, że planowany jest wzrost kosztów bieżących (bez uwzględniania 

podwyżek płac rok do roku) w większości działów m.in. w dziale turystyka, 

administracja publiczna, oświata i wychowanie, edukacyjna opieka wychowawcza, 

kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. Szczególnie wzrastają planowane koszty  

utrzymania kompleksu sportowo-rekreacyjnego nad j. Rydzówka. Wydaje się być 

zasadnym przeanalizowanie cennika korzystania z usług kompleksu w celu 

zmniejszenia dysproporcji pomiędzy przychodami a kosztami z tej działalności.  

Ponadto Komisja zwraca uwagę na fakt, że przychody ze sprzedaży mienia 

zaplanowano w kwocie ponad 500 tys zł, co będzie wymagać intensywnych działań 

już od początku roku budżetowego. Niewykonanie planu przychodów ze sprzedaży 

mienia wiązać się może z brakiem płynności finansowej, zwłaszcza pod koniec roku 

budżetowego.  

Brak dofinansowania ze środków Polska-Rosja przebudowy wodociągu w Srokowie                 

i budowy wodociągu Siniec Kolonia stawia przed wykonawcą budżetu zadanie 

pozyskania wsparcia dla tej inwestycji z innych źródeł.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała Pana Wójta czy wskazane zmiany o których 

była mowa uwzględniają uwagi wskazane przez Regionalną Izbę Obrachunkową? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak – wszystkie wskazane 
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przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie poprawki zostały naniesione. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o odczytanie uchwały 

RIO w sprawie opinii na temat budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odczytał uchwałę RIO w Olsztynie                          

w brzmieniu: 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia         

11 grudnia 2019 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Srokowo 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Srokowo na 2020 rok oraz o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w tym projekcie. Skład Orzekający 

RIO w Olsztynie działając na podstawie stosownych przepisów postanawia 

pozytywnie z uwagami zaopiniować projekt uchwały budżetowej Gminy Srokowo na 

2020 rok oraz pozytywnie zaopiniować możliwość sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok.  

Uzasadnienie: W dniu 18 listopada 2019 r. wpłynął do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie projekt uchwały budżetowej Gminy Srokowo na 2020 

rok. 

Wójt Gminy Srokowo Zarządzeniem Nr 77/2019 z dnia 15 listopada 2019 r.                       

w sprawie: przyjęcia projektu budżetu na rok 2020 przedłożył przedmiotowy projekt 

Radzie Gminy Srokowo oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie dokonał oceny 

projektu uchwały budżetowej pod względem zgodności z prawem, a w szczególności 

z ustawą o finansach publicznych. Biorąc pod uwagę przedstawione wielkości 

dochodów i wydatków budżetu na 2020 rok, w tym dochody i wydatki bieżące, Skład 

Orzekający stwierdza, że zasada wynikająca z art. 242 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych została zachowana. 

Projekt budżetu obok części tabelarycznej zawiera także objaśnienia dotyczące 

podstawowych źródeł dochodów oraz omówienie wydatków z podziałem na bieżące i 

majątkowe. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie wydając 

opinię o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego przez Wójta Gminy 

Srokowo ustalił co następuje: 

W projekcie budżetu Gminy Srokowo planowane dochody na 2020 rok wynoszą 

19.022.512,66 zł, planowane wydatki wynoszą 20.759.840,08 zł, deficyt budżetu 

wynosi 1.737.327,42 zł, przychody budżetu wynoszą 2.187.327,42 zł a rozchody 

wynoszą 450.000,00 zł. 

Wójt Gminy Srokowo w § 3 projektu uchwały budżetowej wskazał, że deficyt (w 

projekcie uchwały budżetowej Gminy na 2020 r. zapisano „Niedobór budżetu”) 

budżetu gminy w wysokości 1.737.327,42 zł zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z pożyczek na wyprzedzające finansowanie oraz nadwyżkę budżetową 

z lat ubiegłych. 
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Wyżej wymienione źródła przychodów są zgodne z art. 217 ust. 2 ustawy o finansach 

publicznych. 

Sposób sfinansowania deficytu budżetu przedstawiono w załączniku Nr7 „Przychody                    

i rozchody budżetu na 2020 r.”, będącym integralną częścią projektu uchwały 

budżetowej Gminy Srokowo na 2020 rok. 

Ponadto Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie podnosi, że: 

1. Zaplanowana kwota rezerwy celowej na realizację zadań z zakresu zarzadzania 

kryzysowego wynosi jedynie 0,42% zaplanowanych wydatków budżetu 

pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, wydatki na wynagrodzenia i pochodne oraz 

wydatki na obsługę długu. Zgodnie z art. 26 ust. 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 r. 

o zarządzaniu kryzysowym (t. j. Dz.U.2019 r., poz.1398) „W budżecie jednostki 

samorządu terytorialnego tworzy się rezerwę celową na realizację zadań własnych                 

z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości nie mniejszej niż 0,5% wydatków 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego, pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, 

wydatki na wynagrodzenia i pochodne oraz wydatki na obsługę długu.” 

2. W załączniku Nr 4 dot. „Wydatków na programy i projekty realizowane ze środków 

pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałych 

środków pochodzących ze źródeł zagranicznych nie podlegających zwrotowi”, kwota 

ogółem wydatków oraz kwoty cząstkowe wydatków środków z budżetu krajowego i 

środków z budżetu UE są niezgodne z kwotami wykazanymi z załączniku Nr 2 do 

projektu uchwały budżetowej. 

3. W załączniku Nr 5 dot. „Dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań                   

z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami                  

w 2020 r. wykazano kwoty dochodów i wydatków ogółem niezgodne z załącznikiem                 

Nr 1 i Nr 2 do projektu uchwały budżetowej. 

4. W załączniku Nr 2 do projektu uchwały budżetowej, wydatki z tytułu opłat i kar,                

o których mowa w art. 402 ust. 4-6 i art. 403 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. 

Prawo ochrony środowiska zaplanowano w rozdziale 90001 podczas gdy winny być 

zaplanowane w rozdziale 90019. 

Biorąc powyższe pod uwagę postanowiono jak w sentencji uchwały. 

Podpisano: Przewodnicząca Składu Orzekającego: Małgorzata Mazur-Wysocka.        

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że Komisja Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego zwraca się z wnioskiem do Pana Wójta, aby w przyszłości wcześniej 

przedstawiać radzie Gminy projekty, które będą miały wpływ na budżet. Głównie 

chodzi o projekty inwestycyjne oraz takie, które będą wyraźnie zwiększały bieżące 

wydatki już w fazie ich projektowania. Radna uważa, że takie zachowanie będzie z 

korzyścią dla osób, które tworzą budżet gminy, a później go realizują. Spowoduje to 

również, że radni z większą świadomością będą analizować dany temat a później 



17 

będą świadomie głosować. 

Radny Krzysztof Mościcki uważa, że nie jest to budżet, ani lepszy, ani gorszy od 

poprzednich. Jak wiadomo budżet sprzed pięciu i czterech lat był o wiele trudniejszy 

do wykonania niż obecny w którym mamy do czynienia z mniejszą liczbą tzw. napięć. 

Radny uważa, że powinniśmy mieć świadomość tego, iż napięcia mogą się pojawić               

w trakcie roku budżetowego ponieważ nie wiemy np. ile dokładnie będzie nas 

kosztował wzrost kosztów energii elektrycznej, który (jak wiadomo) pociąga za sobą 

wzrost cen innych wydatków. Istnieje możliwość, że po I kwartale będziemy musieli 

dokonać jeszcze bardzo dokładną rewizję naszego budżetu i relegować pewne środki 

na przedsięwzięcia o których mówiła Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego, a dotyczące np. ograniczeń kosztów zużycia energii elektrycznej i 

cieplnej. Być może warto będzie się zastanowić nad inwestycję fotowoltaiczną w celu 

zmniejszenia kosztów funkcjonowania oczyszczalni ścieków po to, aby zamiast 

dodawania po kilkanaście tys. zł dotacji do oczyszczalni – podjąć taką inwestycję w 

celu zmniejszenia kosztów. W takim przypadku od następnego roku będziemy mogli 

np. wycofać się z dodatkowego dofinansowania oczyszczalni ścieków. Radny uważa, 

że podejmowany budżet na przyszły rok jest dobry i nie zawiera w sobie zbyt wielu 

napięć.  Zawsze będą kłopoty ze zbyciem mienia, ale też pojawią się dodatkowe 

dochody. Jeśli okaże się, iż koszty energii wzrosną na poziomie powyżej 15% co 

najprawdopodobniej będzie miało miejsce to trzeba będzie przebudować budżet w 

kierunku inwestycji pro oszczędnościowych. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o energię to zaczął 

już zbierać wstępne oferty od różnych firm w sprawie wykonania farmy 

fotowoltaicznej przy oczyszczalni ścieków to niestety, ale są to spore wydatki. Na 

chwilę obecną nie mamy możliwości na pozyskanie środków zewnętrznych na 

dofinansowanie takiej inwestycji. Wójt prowadził na ten temat rozmowę                            

z Marszałkiem, z której wynikało, że być może pojawią się jakieś możliwości. Jeśli tak 

do tego dojdzie to będziemy starali się  skorzystać z dofinansowania, ale musimy 

czekać. Jeśli chodzi o zagrożenia dla budżetu to mogą się na nie złożyć następujące 

czynniki: subwencja oświatowa – przy czym ostateczną metryczkę otrzymamy pod 

koniec lutego i wtedy okaże się czy będzie ona uwzględniała planowane podwyżki 

wynagrodzeń dla nauczycieli w wysokości 6% (wcześniej mówiono o 9% podwyżce). 

Poza tym nie wiemy jak będą się kształtowały koszty związane z realizacją zadań 

zleconych. Po nowym roku będzie miało miejsce spotkanie z firmą, z którą wykonamy 

analizę dotyczącą kosztów realizacji zadań zleconych i spróbujemy upomnieć się                  

o swoje ponieważ na dzień dzisiejszy dokładamy środki z budżetu gminy na ten cel. 

Jak wiadomo samorządy nie powinny dofinansowywać tego rodzaju zadań. Środki, 

które mamy zaplanowane na zadnia zlecone w budżecie w odczuciu Pana Wójta                    

w żaden sposób nie są adekwatne do potrzeb i kosztów związanych z ich realizacją.   

Kolejne czynniki, które są związane z problemami budżetowymi wynikają m.in. z 

podwyżką minimalnego wynagrodzenia i dotyczą pracowników zatrudnionych w 

ramach prac interwencyjnych i robót publicznych. Prowadziliśmy rozmowy z PUP w 



18 

Kętrzynie i złożyliśmy zapotrzebowanie na zatrudnienie osób w ramach robót 

publicznych oraz tzw. „czterdziestek” na przyszły rok, ale podchodzimy do tej kwestii 

bardzo ostrożnie ze względu na to, że najprawdopodobniej Rząd będzie chciał 

utrzymać dotychczasowe mechanizmy dofinansowania. Oznacza to, że w przypadku 

zatrudnienia osoby w ramach robót publicznych będziemy mieli zwrot środków za 

dwa miesiące, a kolejny miesiąc będzie pokrywała gmina co daje prawie 33% 

kosztów. Zatrudnianie na takich warunkach na dłuższy okres jest nie do przyjęcia. 

Podobnie wygląda sytuacja z pracami interwencyjnymi, gdyż przy dofinansowaniu 

niespełna 900 zł/ 1 miesiąc do jednego pracownika oraz przy konieczności 

zatrudnienia  go po 6 miesiącach na okres 4 miesięcy z własnych środków powoduje, 

wsparcie ze strony państwa jest nieekonomiczne dla gminy. Dlatego też podczas 

budowy budżetu na przyszły rok planowano znikomą liczbę osób do zatrudnienia                

w ramach prac interwencyjnych oraz robót publicznych ze względu na obawę czy stać 

nas będzie na ich utrzymanie. Poza tym nie wiemy jak będą się kształtowały ceny 

innych paliw po nowym roku w tym gazu. Wójt powiedział, że budżet nie jest 

przyjmowany raz na zawsze co oznacza, że będziemy powracali do tego tematu                 

i analizowali na bieżąco wszelkie zagrożenia i sytuacje, które pojawią się w ciągu 

roku. Wójt ma nadzieję, że w końcu roku pojawią się możliwości na pozyskanie 

środków możliwych do wykorzystania, ponieważ nasza gmina ma na niskim poziomie 

wskaźniki zadłużenia, które pozwalają nam na zabezpieczenie udziału własnego w 

realizacji różnych przedsięwzięć ze wsparciem środków unijnych. Wójt powiedział, że 

podczas składania do Marszałka wniosku na wodociąg w Srokowie i w Sińcu 

dowiedział się, że należy uzbierać minimalną ilość punktów co w naszym przypadku 

jest wykonalne. Jeśli chodzi konkurencyjność to niestety jest gorzej ponieważ 

jesteśmy gminą w miarę dobrze zwodociągowaną czyli mamy wysokie wskaźniki, a w 

momencie jeśli taki wniosek złożyłaby gmina z niskim wskaźnikiem to otrzyma 

dofinansowanie w pierwszej kolejności. Kolejnym wskaźnikiem, który w nas uderza 

jest mała liczba mieszkańców przy czym wskaźnik dochodowy na 1 mieszkańca 

(przeliczając koszt takiej inwestycji na 1 osobę) sprawia, że nasza konkurencyjność 

spada. Takich obszarów jest sporo przez co mamy utrudnione pole do działania jeśli 

chodzi o pozyskiwanie środków na ten cel. Z drugiej strony nasza sytuacja finansowa 

jeśli chodzi o zadłużenie jest w miarę komfortowa w porównaniu do innych gmin, 

więc możemy liczyć na to, że będziemy mogli się starać o środki zewnętrzne. 

Informacje o wszelkich możliwościach dotyczących pozyskiwania środków 

zewnętrznych będą na bieżąco przekazywane radnym Rady Gminy po to, abyśmy się 

mogli wspólnie zastanowić nad maksymalnym wykorzystywaniem środków 

zewnętrznych. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zwróciła uwagę, że w budżecie zaplanowano ponad 

200 tys. zł z przeznaczeniem na wydatki związane z zatrudnieniem osób w ramach 

prac interwencyjnych, a jest to koszt utrzymania ok. 6 etatów na cały rok. Radna 

uważa, że część naszych mieszkańców wymaga wsparcia w zatrudnieniu na czas 

określony chociażby po to, aby w późniejszym czasie móc korzystać z innych 

świadczeń, ale może warto byłoby zrobić coś o czym kilkukrotnie już rozmawiano. 
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Chodzi o utworzenie tzw. ekipy remontowej z której mogłyby korzystać wszystkie 

nasze jednostki. Radna  zapytała czy wskazane koszty obejmują również osoby 

zatrudnione na zasadzie tzw. „czterdziestek”? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o „czterdziestki” to 

one nas nic nie kosztują. Problemy finansowe generują nam osoby zatrudnione na 

podstawie umów o prace interwencyjne i roboty publiczne. Jeśli chodzi o utworzenie 

grupy remontowej to będzie chciał utrzymać to działanie, ponieważ już widać efekt 

pracy dwóch panów, którzy wykonują podstawowe prace polegające na remontach                 

i naprawach różnego rodzaju. Wszelkie działania są wykonywane sprawnie, bez 

żadnych opóźnień i z widocznym efektem końcowym. Zatrudniając osoby w ramach 

robót publicznych należy do każdej z nich podchodzić indywidualnie, ponieważ                     

z różnych względów potrzebują oni pracy. W roku bieżącym w ten sposób 

zatrudniono 18 osób spośród 60 chętnych i są to ludzie, którzy faktycznie 

potrzebowali pomocy. Na przyszły rok przewidywana liczba osób zatrudnionych na 

roboty publiczne nie przekroczy 20 osób. Poza tym została zaostrzona dyscyplina 

pracowników co już spowodowało zwolnienie dyscyplinarne dwóch osób. Jeśli ktoś 

będzie lekceważył swoją pracę i podejście do niej musi się liczyć z konsekwencjami 

jakie mogą z tego wyniknąć.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym odczytał projektu uchwały Nr XV/94/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 20 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Srokowo na 

2020 r., a następnie poddał go pod głosowanie.    

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –                                      

15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XV/94/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 20 grudnia 2019 r.                            

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.  Cezary Boroch 

 2.  Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Maciej Kuriata 

 9.  Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 
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 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Marek Stachurski 

 14. Jarosław Stanicki 

 15. Marek Wawer 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń życzył Panu Wójtowi łatwości w 

wykonaniu budżetu gminy w przyszłym roku. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski podziękował po czym powiedział, że budżet 

jest wykonywany wspólnie przy wsparciu radnych Rady Gminy. Liczy, że wszelkie 

zapisy w nim ujęte zostaną zrealizowane w całości. Pan Wójt podziękował radnym za 

przyjęcie budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok.   

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6.3, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 7 porządku obrad. 

 
 
Pkt 7. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w punkcie 5 

porządku obrad nie złożono żadnych interpelacji i zapytań radnych, a w związku                    

z tym zamknął punkt 7 po czym przeszedł do realizacji punktu 8 porządku obrad. 

 
Pkt 8. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Państwa radnych                     

o składanie wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski w imieniu naszej mieszkanki, która zmaga 

się z ciężką chorobą oraz jej rodziców serdecznie podziękował radnym, pracownikom 

Urzędu Gminy, sołtysom i wszystkim osobom, które przyczyniły się do tego, że udało 

się zebrać środki na zakup laptopa z ekranem dotykowym. Zgromadzone podarunki 

zostały przekazane Asi w poniedziałek. Pan Wójt podziękował za szybką reakcję 

dzięki której można było udzielić wsparcia w postaci sprzętu koniecznego do 

kontynuacji nauki dla chorej dziewczynki. Rodzina nadal potrzebuje wsparcia w 

postaci rehabilitacji, a ze zorganizowanej zbiórki nie można jej wykupić ponieważ 

wpływa tam za mało środków.  

2.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej pomimo wcześniejszych zapewnień dotyczących 



21 

umorzenia pożyczki w wysokości 41 tys. zł w dniu wczorajszym przesłał pismo 

informujące nas o odmowie umorzenia z propozycją pożyczki w tej samej kwocie. 

Uzasadniono to problemami finansowymi co spowodowało odstąpienie od umorzenia 

naszej pożyczki. Oznacza to, że będziemy musieli zapłacić ostatnią ratę pożyczki w 

WFOŚiGW w Olsztynie.  

3.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń przekazał życzenia Świąteczne, 

które wpłynęły do Biura Rady Gminy od wszystkich jednostek organizacyjnych, z 

Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie, z Placówki Straży Granicznej w Barcianach, 

z Nadleśnictwa Srokowo, od Pani Sołtys Srokowa. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń złożył wszystkim osobom 

uczestniczącym w posiedzeniu sesji Rady Gminy Srokowo serdeczne życzenia 

zdrowych, wesołych i pogodnych Świąt Bożego Narodzenia.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski życzył wszystkim, aby nadchodzące Święta 

Bożego Narodzenia były czasem spokoju, radości i życzliwości spędzonym wśród 

rodziny i przyjaciół.  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 9 porządku obrad. 
 

 

Pkt 9. 

Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę            

„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XV sesji Rady Gminy 

Srokowo”  po czym o godz. 16.00 zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 21 stron i 10 załączników. 
 

 
 
                                                                         Przewodniczący Rady Gminy                                                                  

                                                                                   Piotr Dziadoń 

 

 

 

 
Protokół sporządziła:   
     Olga Szostek 


